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           Doorgang Bernadottestraat - Lutulistraat

 
Uitstel 
 

Alsof de duvel ermee speelt, maar dit nummer van Paxnieuws staat vol gevallen van 
uitstel.  

De Vomar heeft nog steeds geen omgevingsvergunning gekregen, waardoor de sloop 
in september steeds onzekerder wordt; de bespreking van het verkeerscirculatieplan 
van de gemeente is door de gemeenteraad over de zomer heen getild; het groot 
onderhoud van de wijk Pax is tot ongenoegen van de wijkraad maar liefst vijftien jaar 
vooruit geschoven; en het onderzoek plus aanbevelingen om de veiligheid van de 
Paxlaan te verbeteren is in een lade gelegd met de bedoeling dat het daar voorlopig 
blijft liggen. 

Gelukkig staan er ook opgewekter stukken in deze aflevering van Paxnieuws. Ans 
Hoogendoorn houdt welgemoed kinderspeelplaatsen schoon en wist u dat Pax rijk is 
aan twee zwemmende wereldtoppers?” 

. 
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Beloofd groot onderhoud Pax  
zeker vijftien jaar uitgesteld 

Het eerder door de gemeente aangekondigde groot onderhoud van de 
wijk Pax is met vijftien jaar uitgesteld. Dit bleek tijdens het reguliere 
overleg tussen gemeente en de wijkraad op 26 juni.  
 

De wijkraad, in de personen van voorzitter 
Marja de Waal en secretaris Ton van Bentem  
toonde zich onaangenaam verrast, mede 
omdat er van tevoren niet over was 
gecommuniceerd dat dit eraan zat te 
komen. Er werd ook geen toelichting op het 
besluit gegeven. 

Tijdens de vergadering van de wijkraad op 5 
juli is besloten nadere vragen te stellen over 
de besluitvorming ter zake. Daarbij wordt 
onder meer gekeken naar de concept-
samenwerkingsafspraken die tussen 
wijkraad en gebiedsmanager zijn gemaakt. 
Daarin staat onder het kopje Informatie 
delen: “De gebiedsmanager deelt alle 
relevante/algemene informatie die bij hem 
terecht komt en informeert de wijkraad pro 
actief over de plannen of zaken binnen de 
wijk.” 

Secretaris Ton van Bentem: “De wijk is 
inmiddels vijftig jaar oud; uitstel van groot 
onderhoud is niet te verteren en eerdere 
afspraken met bewoners worden weer niet 
nagekomen. Onbegrijpelijk dat er geen 
maatregelen of voorbereidingen worden 
getroffen voor de energietransitie en het 
klimaat, lees wateroverlast. Hier kun je echt 
geen vijftien jaar mee wachten.” 

De wijkraad heeft besloten aan de 
wethouder via de gebiedsbeheerder te 
vragen waar, wanneer en op grond waarvan 
dit besluit is genomen, want dat moet toch 
ergens schriftelijk zijn vastgelegd, zodat 
ook de bewoners kennis van de 
overwegingen kunnen nemen. 

 
Nieuwe stoepen in Kelloggstraat en 
Schweitzerstraat 
 
In de Kelloggstraat en de Schweitzerstraat worden de stoepen  
herbestraat en worden oude bomen en struiken vervangen.  
 

Dit heeft de gemeente laten weten, waarbij de bewoners van genoemde straten gelegenheid 
kregen er via een online-videobijeenkomst op te reageren. 

Erg leven deed het voornemen bij de bewoners van genoemde straten overigens niet. De online 
informatiebijeenkomst voor de bewoners telde slechts 23 deelnemers. 
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Uitstel sloop Vomar lijkt onafwendbaar 
 
De door Hoorne Vastgoed geuite verwachting dat de sloop van de 
Vomar in september kan beginnen dreigt te moeten worden bijgesteld 
naar later dit jaar. De reden: er is nog steeds geen 
omgevingsvergunning toegekend.  
 

Een gemeentelijke adviescommissie buigt 
zich op dit moment over de 
vergunningsaanvraag en doet daarover nog 
geen mededelingen, maar duidelijk is dat 
met name de herinrichting van de ‘sluis’ 
tussen de Lutulistraat en de 
Bernadottestraat voor de nodige 
hoofdbrekens zorgt. 

Een aantal jaren geleden is op verzoek van 
de omwonenden het straatje zodanig 
heringericht dat er doorheen racen 
onmogelijk is geworden en dat het straatje 
van ’s avonds tot het begin van de ochtend 
voor autoverkeer is afgesloten.  

Bovendien zijn er bij de parkeerplaats 
stenen geplaatst waardoor het autoverkeer 
moet afremmen en om het parkeerterrein 
heen moet rijden. Dat dit niet iedereen 
doet, blijkt ook. De steen is inmiddels 
zwaar bekrast door automobilisten die de 
bocht niet schadevrij hebben kunnen 
nemen. Volgens een omwonende gebeurt 
dit zo’n vier tot vijf keer per maand. 

De schade aan de auto’s (door het 
overtreden van de verkeersregels) is 
derhalve toegenomen. Positief is echter dat 
de veiligheid van de voetgangers en het 
langzame verkeer aanzienlijk is verbeterd. 

Met de nieuwe Vomar wordt de situatie 
echter weer geheel anders, omdat de 
bevoorrading van de supermarkt gaat 
plaatsvinden aan de kant van de 
Bernadottestraat en de vrachtauto’s door 
het (verbrede) straatje moeten rijden om 
vervolgens achteruit te steken ten einde het 
supermarktmagazijn te kunnen 
binnenrijden. Daarbij staan de huidige 
snelheidsbelemmeringen voor 
personenauto’s in de weg. 

Het zal de nodige creativiteit vergen om de 
veiligheid in dat gedeelte van de 
Bernadottestraat te garanderen, en het ligt 
dan ook in de lijn der verwachting dat de 
omwonenden de eventuele 
omgevingsvergunning met een kritisch oog 
zullen bekijken. 
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Met het busje naar de supermarkt in Overbos? 
 

De wijkraad heeft met de bedrijfsleiding van de Vomar overlegd over hoe het de mensen die 
slecht ter been zijn en niet over vervoer beschikken toch hun boodschappen kunnen doen 
zolang er geen winkel in de buurt is. 

Bij dat gesprek is ter tafel gekomen dat de Vomar twee keer per week een pendeldienst 
organiseert naar de Vomar in winkelcentrum ’t Paradijs in Overbos. Een besluit daarover is 
overigens nog niet genomen. 

 

Zevende plaats WK synchroonzwemmen voor 
Paxter tweeling 
 
De oorspronkelijk uit Goirle afkomstige, maar tegenwoordig in Pax 
wonende tweeling Noortje en Bregje de Brouwer zijn zondag 16 juli 
zevende geworden op het onderdeel technische uitvoering van het 
wereldkampioenschap synchroonzwemmen, dat werd gehouden in de 
Japanse stad Fukuoka. Kampioen werd het Japanse duet Moe Higa en 
Mashiro Yasunaga. 
 

Dat was een opsteker voor de 24-jarige 

tweeling, die dit WK weer voor het eerst 
sinds twee jaar weer samen in 
wedstrijdverband zwom. Na de Olympische 
Spelen van Tokio, waar het duo een 
negende plaats wist te behalen, liet Noortje 
zich namelijk opereren aan een 
schouderblessure. In die herstelperiode 
vormde Bregje een duet met Marloes 
Steenbeek uit Assendelft met wie ze 
donderdag 20 juli de achtste plaats 
behaalde in de finale van dit onderdeel. 
Kampioen werd de Oostenrijkse tweeling 
Anna-Maria en Eirini Alexandri. 
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“Ik zou me er niet goed bij voelen als ik het 
gevonden geld zelf zou houden” 
 
Zo’n twee tot drie keer per week kunt u haar aantreffen in en rond de 
Dunantstraat. In haar ene hand heeft ze een soort van knijper in de 
andere een plastic zak waarin het zwerfvuil verdwijnt, dat ze later 
weggooit in een van de openbare prullenbakken in de wijk:  
 

 

Zwerfvuilopruimster Ans Hoogendoorn 

Noem het een hobby, noem het een 
roeping. Het is in elk geval een zinvolle 
vrijetijdsbesteding van de voormalige 
muziekbegeleidster voor mensen met een 
verstandelijke beperking Ans Hoogendoorn. 

Het begon eind 2017, toen ze afscheid nam 
haar werk bij de stichting Ons Tweede 
Thuis. Tijdens een wandelingetje door Pax 
waar ze al 43 jaar woont, zag ze zwerfvuil 
bij een van de kinderspeelplaatsen liggen, 

en dacht ze: Als niemand dat opruimt, doe 
ik het, want ik wil dat de kinderen in een 
schone wereld opgroeien. Ans: “Sindsdien 
houd ik de straat en met name de 
kinderspeelplaatsen een beetje schoon.” 

Maak je je niet kwaad op de mensen die 
de rotzooi op straat gooien? 

Ans: “Dat heeft geen zin. Ik bekijk het liever 
positief. Ik doe iets goeds, en dat wordt 
meestal gewaardeerd. Ik krijg twee soorten 
reacties van mensen. De meesten steken 
hun duim op. Een enkeling zegt dat de 
gemeente het moet doen. Tja, antwoord ik 
dan, de gemeente heeft daar niet genoeg 
mensen voor. Dus moet men het zelf doen. 
Die ‘men’ ben ik dan maar. 

“Maar ik doe het met plezier hoor. Anderen 
puzzelen of borduren liever. Door 
lichamelijke omstandigheden kan ik niet 
meer sporten, maar op deze manier ben ik 
toch in beweging en ik doe ook nog wat 
goeds voor de maatschappij. Dat is een fijn 
gevoel.” 

Is er een clubje van gelijkgestemden 
waarbij je bent aangesloten? 

Ans: “Er is wel een overkoepelend orgaan 
“Supporter van schoon”, daar heb ik een 
knijper gekocht, maar het opruimen zelf 
doe ik liever alleen. Dan hoef ik met 
niemand rekening te houden. Dat is op een 
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bepaalde manier rustgevend. Ik kan gaan 
wanneer ik wil en als het slecht weer of ik 
heb geen zin, is er niemand die op me 
rekent.” 

Vind je minder blikjes en plastic flesjes 
sinds er statiegeld op wordt geheven? 

Ans: “Niet echt. Trouwens, nog niet op alle 
blikjes wordt statiegeld geheven. Wat ik wel 
merk, en ik denk dat dat komt doordat 
mensen die blikjes bier of energydrink 
drinken een andere leeftijd hebben dan 
kinderen die een flesje sap krijgen, is dat ik 
relatief minder plastic flesjes vind. Zolang 
kinderen op de basisschool zitten ruimen 
ze alles op, maar zodra ze naar het 
vervolgonderwijs gaan gooien ze alles op 
straat. Vooral als ze ergens met een groepje 
zitten te chillen. Vaak verzamelen ze op een 
parkeerplaats. Dan kun je de volgende dag 
precies zien wat ze gegeten en gedronken 
hebben. Kennelijk verandert dat gedrag 
weer als ze zelf kinderen krijgen.” 

 

Ans Hoogendoorn: “Kwaad worden heeft geen 
zin. Ik bekijk het liever positief.” 

Wat is het bijzonderste dat je ooit hebt 
opgeraapt? 

Ans: Afgezien van een dode poes, die ik 
heb laten liggen en waarvoor ik de 
dienrenambulance heb gebeld, was dat een 
soort altaartje met kaarsjes, een 
Boeddhabeeldje en een kistje met 5,75 
euro. Een vreemde zaak, een beetje verstopt 
in de bosjes. Ik heb het geld aan een goed 
doel gegeven, zoals ik dat trouwens ook 
doe met het statiegeld van de gevonden 
blikjes. Ik zou me er niet goed bij voelen als 
ik het gevonden geld zelf zou houden.” 
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De geschiedenis van de wijk Pax – deel 3 
 
2000 Woningen
 
Tijdens de gemeenteraadsvergadering van 2 
maart 1967 werden de, door toenmalig 
wethouder Cor van Stam, plannen voor de 2e 
grote uitbreiding van Hoofddorp besproken. 
Het uitbreidingsplan voor 2000 woningen in 
Hoofddorp-West werd door de raad goed 
ontvangen. De raad had wel graag meer 
woningwetwoningen (700) in het plan gezien 
maar dat leek, volgens de wethouder, niet 
haalbaar. Ook moest er nog gekeken worden 
naar de inpassing van de Geniedijk in de 
plannen. Op 3 maart 1970 koopt de gemeente 
de grond en panden van Cebeco en in 
november 1970 krijgt de wijk haar nieuwe 
naam: Hoofddorp-West wordt Pax, de naam 
van de voormalige boerderij. In 1974 wordt 
besloten dat de straten in Pax zullen worden 
vernoemd naar “mensen die zich op enigerlei 
wijze verdienstelijk  hebben gemaakt voor de 
vrede”   

De plannen voor de nieuwe 
woonwijk 
In april 1972 worden de plannen voor de 
nieuwe wijk gepresenteerd: ca. 2000 
woningen waarvan een kwart hoogbouw en 
ongeveer de helft in de sociale woningbouw. 
Volgens de planning zou al in september 
1972 worden gestart met de bouw van 323 
woningwetwoningen, naar ontwerp van de 
Hoofddorpse architect Veldman, en medio 
1973 met nog eens 210 woningen van 
dezelfde architect. In het centrum van de wijk 
zullen ca. 420 flatwoningen worden gebouwd 
waarvan 350 in de woningwetsector en 70 in 
de premiesector. Ook zijn er plannen voor de 
bouw van koopwoningen in de premiesector 
en mogelijk ook van bungalows. De Cebeco-
gebouwen zullen gedeeltelijk worden 
behouden voor bijvoorbeeld de huisvesting 

van een medisch centrum en een tandarts en 
ook moet er ruimte komen voor sociaal-
culturele en levensbeschouwelijk vlak. Tevens 
is er ruimte gereserveerd voor een klein 
winkelcentrum met supermarkt en zullen er 3 
basisscholen met kleuterschool worden 
gebouwd en enkele gymzalen. Ook wordt 
rekening gehouden met de bouw van een 
benzinestation mogelijk in combinatie met 
een servicepunt. Voor de uitwerking van de 
plannen wordt de wijk in stukken verdeeld.    

De eerste paal 
Na de aanleg van het zuidelijke deel van de 
Paxlaan, werd al snel gestart met de bouw.  
Op 29 augustus 1973 wordt door Wethouder 
Houtsma de eerste paal geslagen voor de 
bouw van 144, later uitgebreid tot 166,  

 

 

premiekoopwoningen in Pax 1, later genaamd 
de Schweitzerstraat. De gemeente had 
daarvoor zo’n 3500 bewoners van 
huurwoningen aangeschreven; daarvan was 
ca. 10% geïnteresseerd in een koopwoning. 
De overige 74 inschrijvingen werden op een 
reservelijst geplaatst.  
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Later werd het plan uitgebreid met nog eens 6 
drive-in woningen en een aantal garageboxen. 
De woningen, naar ontwerp van de 
Hoofddorpse architect Kees Veldman, werden 
gebouwd door Smit Bouwbedrijf uit Beverwijk. 
Voor de bouw werd gebruikt gemaakt van 
herbruikbare stalen bekistingen waarin, 
voorafgaande aan het storten van het beton, 

de inbouwdozen en buizen voor de elektra 
werden geplaatst. De mallen werden steeds 
doorgeschoven voor de volgende muur of 
vloer.   

Op 20 mei 1974 wordt de eerste sleutel 
overhandigd aan de eerste bewoners van de 
nieuwbouwwoningen in Pax.  

Eind 1973 startte de gemeente met de 
bouw van ca. 280 woningwet huurwoningen 
in Pax 2, de Bernadotte- en Kelloggstraat en 
werd begonnen met de bouw van resp. 159 

en 201 vrije sector huurwoningen in de 
Gandhistraat en de Wilsonstraat, Pax 7. Bij 
een groot deel van deze woningen was 
parkeren op eigen terrein mogelijk of was 
een garage aangebouwd. Later werden in de 
Wilsonstraat, langs de Geniedijk, ook nog 
eens 28 semi bungalows gebouwd in Pax 8.  

 

Pax in aanbouw: Schweitzerstraat links midden, Kellogg- en BernadoƩestraat onder en Wilsonstraat rechts midden. In het 
midden de Dunantstraat in aanbouw 

Luchtfoto Schweizerstraat in aanbouw – foto NHA 
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Op 10 december 1974 werd ook in Pax 9 de 
1e paal geslagen voor de bouw van 4 
laagbouwflats met elk 56 flats, speciaal 
voor onvolledige gezinnen en bejaarden. De 
flats worden gebouwd in de Lutulistraat en 
in de Hammarskjöldstraat. De verwachte 
huurprijzen zullen variëren van 200 – 270 
guldens per maand. De flats worden 
gebouwd door het Amsterdamse 
bouwbedrijf Banero. 

 

Heiwerkzaamheden flats – foto NHA 

In 1975 wordt door bouwonderneming 
Holborn uit Lelystad gestart met de bouw 
van 98 eengezinshuurwoningen in Pax 9b, 
de M.L. Kingstraat.  

In hetzelfde jaar start ook de bouw van 124 
premiekoopwoningen, 114 eengezins- en 
10 seniorenwoningen, in plan Pax 2b, de 
Dunantstraat. De woningen zijn van 
dezelfde architect en worden gebouwd door 
dezelfde aannemer als in de 
Schweizerstraat, al zijn er enkele specifieke 
afwijkingen. De boven gevels worden, 
compleet met kozijnen en glas, in de gevels 
geplaatst en alle ramen zijn voorzien van 
dubbel beglazing. Ook wordt er een aantal 
garageboxen gebouwd. Voor de verkoop 
hebben ook hier inwoners, die een 
goedkope huurwoning achterlaten, 
voorrang.  

 

     Bouw Dunantstraat, op de achtergrond de al bewoonde 
huizen in de Wilsonstraat 

 

In het volgende nummer hopen wij informatie te 

geven over de bouw van woningen in de Wallenberg-, 

Fl.Nightingale-, Pater Damiaan-, Hammarskjöld-, Jane 

Adam-, Söderblom- en Steve Bikostraat. Informatie en 
foto’s van de bouw zijn van harte welkom. Deze 

kunnen worden verstuurd naar: 

nieuwsbrief@wijkraadpax.nl. Alvast bedankt. 
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Historisch Museum Hoofddorp 
 
Expositie Voorwerpen uit de plooien van de tijd 
 

Wedstrijd historisch raadsel  

In de kleine zaal van het Historisch Museum 
Haarlemmermeer zijn objecten bijeengebracht 
waarvan de betekenis en de functie uit het 
collectief geheugen aan het verdwijnen zijn. 
De titel van de tijdelijke tentoonstelling is 
“Voorwerpen uit de plooien van de tijd”. 
Vooral voor jongeren zijn de objecten die 
gebruikt werden in de landbouw, veeteelt en 
huishouden onbekend. Kom langs in het 
Historisch Museum Haarlemmermeer en test 
jouw historische kennis. 

Ra ra ra en win 

Doe mee en beschrijf de namen en de functies 
van de voorwerpen. Heb je het goed, dan win 
je een prijs. Er is ook een object waarvan de 
functie en naam voor het Historisch Museum 
onbekend is. Hulp van het publiek bij dit 
historische raadsel is dus gewenst. Wie het 
antwoord weet, of de meest ludieke oplossing 
bedenkt, wint een rondleiding voor een 
gezelschap twv € 50 en gratis toegang voor 6 
personen. De tentoonstelling loopt van 1 juni 
tot 1 september. 
 
Historisch Museum Haarlemmermeer is open 
van woensdag tot en met zondag van 13 tot 
17 uur en is te vinden aan de Bosweg 17 
in Hoofddorp. Gratis met museumkaart en 
voor begunstigers Meer Historie. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

RAAD WAT HET IS?  

Ga voor meer informatie over Pax naar onze website: https://wijkraadpax.nl/ 


